
 

 

       

 

 

 

 

 

Besluitenlijst van de openbare vergadering van de raad van de gemeente Achtkarspelen op  

15 juni 2017, aanvang 19.30 uur in de raadzaal van het gemeentehuis te Buitenpost. 

 

 

Aanwezig: 

(19) 

Raadsleden 

De heer J.K.S. Braams (PvdA) 

De heer T.O. Brinkman (FNP)  

De heer M.C. Buising (GBA) 

Mevrouw M. Dotinga-van der Veen (FNP) 

De heer S. Groenhof (FNP) 

Mevrouw S.H. Haagsma (PvdA) 

De heer F.D. Hoekstra (GBA) 

De heer IJ. van Kammen (FNP) 

De heer M. van Kammen (CU) 

De heer S.D. van der Meer (FNP) 

De heer T. Nicolai (PvdA) 

De heer D. van Oosten (CU) 

De heer M.Y. Talma (CDA) 

De heer G. Terpstra (CDA) 

Mevrouw D.A. van der Vaart-Kralt (CU) 

De heer S.W. Vegelin (GBA) 

De heer R. van der Wal (CDA) 

Mevrouw A.G. Zandbergen-Beishuizen (CDA) 

De heer J.J. Zwaagstra (CDA) 

 

Wethouders 

De heer K.H. Antuma (CU) 

De heer A. Bruining (CDA) 

De heer J. Spoelstra (CDA) 

De heer J. Stellinga (PvdA) 

 

Gemeentesecretaris 

De heer E.H.C. van der Laan 

 

Afwezig: 

(2)  

Mevrouw J.R. Kingma-Gardenier (VVD) 

Mevrouw W. Poelman (FNP) 

 

Voorzitter: de heer G. Gerbrandy 

Griffier: mevrouw J. van Hoppe 

 

 Algemeen 

1. Opening 

 

De voorzitter opent de vergadering om 19.30 uur en heet iedereen van harte welkom, in 

het bijzonder de gasten van de raad. 
 

2. Mededelingen/Afsprakenlijst 

 

Er is een afmelding binnengekomen van mevrouw J.R. Kingma-Gardenier (VVD) en 

mevrouw W. Poelman (FNP) 

 

Mededelingen:  

 Wethouder Spoelstra doet een mededeling over het zwembad in Buitenpost. Er zijn 

drie plannen ingediend, maar die voldoen niet aan de criteria. Het college komt nu 

zelf met een voorstel met nieuwe criteria. Dit voorstel wordt begin volgende week 

naar de raad gestuurd, ter behandeling in de raadsvergadering van 13 juli 2017. Als 

de raad dat wenst, kan er twee weken van tevoren een fractiespecialisten-

bijeenkomst worden georganiseerd.  

De PvdA en CU geven aan dat een fractiespecialistenbijeenkomst op prijs wordt 

gesteld. Actie: LTA 
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 De heer M.C. Buising (GBA) deelt namens de controlecommissie mee dat het college 

wordt gevraagd een bestuurlijke reactie te geven op het RKC-onderzoek naar de 

doeltreffendheid van het op jongeren gerichte alcohol- en drugsbeleid. De 

bestuurlijke reactie dient uiterlijk 1 oktober 2017 binnen te zijn en kan dan 

inhoudelijk behandeld worden in de raadsvergadering van 19 oktober 2017.  

Actie: LTA 

 

Inspreker(s):  

 Bij agendapunt 5 (Beantwurding skriftlike fragen FNP oer biofergister Koatstertille): 

de heer A. Hovinga, mevrouw H. Swart en mevrouw D. Terpstra, leden van de 

werkgroep BioNee van Plaatselijk Belang Kootstertille. 

 Bij agendapunt 17 (Ontwerp Verordening geurhinder en veehouderij, gebied 

Harkema-Drogeham): dhr. G. Bijma namens LTO-Noord. 

 

Afsprakenlijst 

Geen opmerkingen. 

 

3. Vaststellen agenda 

 

o Moasje frjemd oan de oarder fan de dei fan de FNP oer takomst De Kûpe. De motie 

wordt zoals gebruikelijk behandeld aan het eind van de agenda, als agendapunt 19a. 

o De heer M.C. Buising (GBA) stelt voor om agendapunt 17 (Ontwerp Verordening 

geurhinder en veehouderij, gebied Harkema-Drogeham) naar voren te halen, in 

verband met de belangstelling op de publieke tribune. 

Afgesproken wordt dat wanneer de inspreker op tijd aanwezig is, het onderwerp 

naar voren wordt gehaald. 

o De heer M.C. Buising (GBA) stelt voor om agendapunt 7 (Vaststellen jaarstukken 

2016 en bestemmen rekeningresultaat) vanavond niet te behandelen, maar door te 

schuiven naar de raadsvergadering van 13 juli 2017. Er ligt nu namelijk een concept 

en er is ook nog geen accountantsverklaring. Op 13 juli moet er dan wel een besluit 

vallen, want het moet vóór 15 juli bij de provincie zijn.  

o De heer M.C. Buising (GBA) geeft aan dat de punten 12 en 13 (Conceptjaarrekening 

2016 en conceptbegroting 2018 Werkmaatschappij 8KTD) vanavond besluitvormend 

moeten worden behandeld in verband met een deadline. De stukken moeten vóór  

15 juli bij de provincie zijn. 

 

De agenda wordt vastgesteld met inachtneming van bovengenoemde wijzigingen.  

 

 Besluitvormend deel 

 

4. Besluitenlijsten vorige raadsvergaderingen d.d. 18 mei en 8 juni 2017 

 

De besluitenlijsten van de openbare vergaderingen van 18 mei 2017 en 8 juni 2017 

worden ongewijzigd vastgesteld. 

 

 Opiniërend deel 

 

5. Beantwurding skriftlike fragen FNP oer biofergister Koatstertille 

 

Inspreker(s): de heer A. Hovinga, mevrouw H. Swart en mevrouw D. Terpstra, leden 

van de werkgroep BioNee van Plaatselijke Belang Kootstertille. 

 

De heer IJ. van Kammen (FNP) dient een motie in met betrekking tot de realisatie van 

een biovergister. Het college wordt opgedragen om de grond niet te verkopen en een 

procedure op te starten om de verouderde bouwvergunning in te trekken. 

 

Er worden meerdere verduidelijkende vragen gesteld over de motie aan de heer IJ. van 

Kammen (FNP). 
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De heer D. van Oosten (CU) zegt dat de bewoners van Kootstertille en de gemeenteraad 

voor een voldongen feit staan. Hij dringt er bij het college op aan dat, mocht het komen 

tot de bouw van een biovergister, er adequate meettechnieken worden toegepast op het 

gebied van uitstoot en veiligheid. Daarnaast moet er goed gecontroleerd worden op de 

in- en uitvoer van stoffen. Als er een biovergister komt, dan moeten de inwoners van 

Kootstertille hier op de één of andere manier in kunnen participeren.  

De CU kan de motie van de FNP-fractie op basis van juridische afwegingen niet steunen, 

evenals de motie van de GBA-fractie die nog wordt ingediend. 

 

De heer M.C. Buising (GBA) dient een motie in met betrekking tot de biovergister/ 

mestvergister Kootstertille. Het college wordt opgeroepen geen medewerking te 

verlenen aan de verkoop van de grond op de plaats waar nu het plan is om de 

biovergister c.q. mestvergister in Kootstertille te realiseren. 

 

Er worden meerdere verduidelijkende vragen gesteld over de motie aan de heer Buising 

(GBA). 

 

Op verzoek van wethouder Antuma wordt de vergadering geschorst om 20.39 uur. 

De voorzitter heropent de vergadering om 20.55 uur. 

 

Wethouder Antuma reageert op de reacties in de eerste termijn en de ingediende 

moties. Er is maar één plan en dat is ingediend in 2009. Dit plan is getoetst door de 

FUMO op veiligheid, er is een bouwvergunning verleend en onder de WABO is dat geheel 

ondergebracht bij de FUMO, die over het plan gaat. De wethouder ontraadt beide 

moties. 

 

De heer J.K.S. Braams (PvdA) geeft aan dat er veel onduidelijkheid is ontstaan over om 

welke plannen het nu gaat en over de veiligheid en overlast. Hij verzoekt het college om 

opnieuw met informatie te komen voor zowel de bevolking als de gemeenteraad. 

 

Wethouder Antuma antwoordt dat er maar één plan is. Het plan van 2009 en daar kan 

de raad kennis van nemen. 

 

De heer M. Talma (CDA): de optie op de grond loopt tot eind oktober. Als de verlenging 

niet doorgaat, wat zijn dan de juridische gevolgen? 

Wethouder Antuma moet hierop het antwoord schuldig blijven. 

 

De heer T. Nicolai (PvdA) vraagt een schorsing aan, zodat er een motie kan worden 

opgesteld.  

 

Schorsing van 21.20 – 21.47 uur. 

 

De heer J.K.S. Braams (PvdA) dient, mede namens de fracties CDA, CU, FNP en GBA 

een motie in, waarin het college wordt verzocht om de optie op koop van de grond op 

de Westkern ten behoeve van het oprichten van genoemde bio-co vergister bij 

expiratiedatum alleen te verlengen bij voldoende informatie en duidelijkheid over de 

stand van zaken van de plannen, veiligheid en geuroverlast en daarvan de raad tijdig in 

kennis te stellen. 

 

Op verzoek van het college wordt de vergadering geschorst van 21.50 - 21.57 uur. 

 

Wethouder Antuma reageert positief op te motie. Hij begrijpt de haast die er bij 

geboden is om informatie te verstrekken. 

 

De moties van de FNP en GBA worden ingetrokken.  

 

De motie van de fracties PvdA, CDA, CU, FNP en GBA wordt met algemene stemmen 

(19) aangenomen.  
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6. Uitspraak aanbesteding taxivervoer 

 

De heer S. Groenhof (FNP) dient een motie van afkeuring in m.b.t. het taxivervoer. 

Hierin wordt het college opgedragen om de raad voortaan beter in positie te brengen en 

goed te informeren en zich in te zetten om samen met de overige partners in de GR 

vanaf nu zorgvuldiger met procedures en controles om te gaan. 

 

Wethouder J. Stellinga reageert op de motie en raadt hem af. 

 

In de tweede termijn zegt de wethouder op verzoek van de heer S.D. van der Meer 

(FNP) toe om er bij de GR op aan te dringen om zo gauw mogelijk contact op te nemen 

met de vervoerders, omdat zij in onzekerheid leven. Actie: afsprakenlijst 

 

Op verzoek van de heer J.J. Zwaagstra (CDA) wordt de vergadering geschorst om 22.41 

uur. De voorzitter heropent de vergadering om 22.43 uur. 

 

Stemverklaring de heer Zwaagstra (CDA): wy hawwe binnen de CDA-fraksje wiidweidich 

oerlis hân oer wat hjir allegearre bard is. Der is foarige wike ek oer sprutsen yn de ried. 

Fansels hâlde wy ús middels en bliuwe wy hjir alert op, mar wy fine dizze moasje 

oerstallich.   

Stemverklaring de heer Groenhof (FNP): de FNP is tige teloarsteld dat de wethâlder de 

moasje ferkeard útleit. De moasje befettet en formulearret yn ús betinkst de gefoelens 

fan de rie.   

Stemverklaring de heer Braams (PvdA): de PvdA is meer geïnteresseerd in een goede 

voortzetting van het proces waarbij de kwaliteit, lokaal ondernemerschap en 

baanbehoud voorop staan. Deze motie dient niet het goed vervoer, de inzet van de 

lokale ondernemers en het behoud van de werknemers. Wij vinden de motie overbodig. 

Stemverklaring de heer Van Oosten (CU): de CU vindt de motie ook overbodig, want het 

is sowieso de taak van het college om ons goed in positie te brengen. Daarnaast heeft 

de raad voldoende gelegenheid gehad om in positie te komen. Misschien had de raad 

zelf kritischer naar het proces moeten kijken en ook de juiste vragen moeten stellen. 

Daarom keuren wij deze motie af. 

 

Stemming over de motie 

Voor: FNP (5) 

Tegen: GBA, PvdA, CDA en CU (14) 

Motie is verworpen. 

 

Mevrouw M. Dotinga-van der Veen (FNP) doet een ordevoorstel om in verband met de 

tijd alleen de onderwerpen te behandelen waar spoed achter zit. Afgesproken wordt dat 

de inspreker bij agendapunt 17 eerst het woord krijgt en dat het onderwerp zelf 

inhoudelijk behandeld zal worden in een volgende vergadering. 

Verder zullen de punten 11, 12, 13 en 19 nog worden behandeld, omdat deze punten 

niet kunnen worden uitgesteld. 

 

17. Ontwerp Verordening geurhinder en veehouderij, gebied Harkema-Drogeham 

 

Inspreker: dhr. G. Bijma namens LTO-Noord 

 

Inhoudelijk wordt dit onderwerp niet behandeld, maar doorgeschoven naar een 

volgende vergadering. 

 

11. Planning & Control: Opbouw en programma-indeling programmabegroting 2018 en 

volgende jaren 

 

De heer M.C. Buising (GBA) geeft als voorzitter van de controlecommissie een korte 

inleiding op het voorstel en adviseert de raad om met het voorstel in te stemmen. 
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Met algemene stemmen wordt overeenkomstig het voorstel besloten: 

1. Kennis te nemen van de notitie “Planning & Control voor de gemeenteraden van 

Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel”; 

2. Beginnend bij de programmabegroting 2018: 

- De programmabegroting op te laten bouwen conform de indeling en volgorde van 

het BBV (bijlage 2); 

- De programma-indeling van de programmabegroting aan te laten sluiten bij de 

hoofdstukindeling van de taakvelden van het BBV (bijlage 3). 

 

12. Conceptjaarrekening 2016 Werkmaatschappij 8KTD 

 

De heer M.C. Buising (GBA) geeft als voorzitter van de controlecommissie een korte 

inleiding op het voorstel en stelt de raad voor om geen zienswijze in te dienen. Daarbij 

moet wel worden opgemerkt dat het wenselijk is dat het vaststellen van de jaarrekening 

door het Algemeen Bestuur voortaan wordt afgestemd op de agenda’s van de 

controlecommissie en de gemeenteraad. 

 

Stemverklaring de heer Buising (GBA): ik wol graach in foarbehâld meitsje. It is no 

beslútfoarmjend. Der leit in konsept jierrekken en it akkountantsferslach sit der noch 

net by. As it AB aanst de definitive jierrekken kriget, en dy wykt ôf fan dit konsept, dan 

wolle wy fuortendaliks hjirfan yn kennis steld wurde. As der dan ûnrjochtmjittichheden 

yn steane, dan kinne wy noch in sjenswize yntsjinje.  

 

De voorzitter brengt het voorstel in stemming: 

voor: de gehele raad (19). 

 

Na stemming wordt met algemene stemmen overeenkomstig het voorstel besloten 

kennis te nemen van de conceptjaarrekening 2016 van de WM8KTD. 

 

13. Conceptbegroting 2018 Werkmaatschappij 8KTD 

 

De heer M.C. Buising (GBA) geeft als voorzitter van de controlecommissie een korte 

inleiding op het voorstel en stelt de raad voor om geen zienswijze in te dienen. 

 

De heer T. Nicolai (PvdA) zegt dat de raad op 26 mei 2016 een raadsbrede motie heeft 

aangenomen waarin staat dat de begroting in evenwicht gebracht moet worden met het 

aantal inwoners per gemeente, zijnde 47% versus 53%. Het staat hier nu in de 

begroting als 51% versus 49% voor respectievelijk Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel. 

Waarom legt het college een raadsbrede motie naast zich neer? 

 

Wethouder Bruining antwoordt dat in de controlecommissie uitgebreid is stilgestaan bij 

de verschillen tussen Achtkarspelen en Tytsjerksteradiel. De verschillen zijn al enorm 

teruggebracht de laatste jaren. De wethouder zegt toe dat er een memo komt met 

uitleg over het uitvoeren van de motie. Actie: LTA 

 

Met algemene stemmen wordt overeenkomstig het voorstel besloten kennis te nemen 

van de conceptbegroting 2018 werkmaatschappij 8KTD. 

 

19. Concept Begroting 2018 en Meerjarenraming 2019 - 2021 van Recreatieschap De 

Marrekrite 

 

Met algemene stemmen wordt overeenkomstig het voorstel besloten akkoord te gaan 

met de concept Begroting 2018 en Meerjarenraming 2019-2021 van Recreatieschap De 

Marrekrite. 

 

 In verband met de tijd worden de onderwerpen die vanavond niet zijn behandeld, 

doorgeschoven naar een extra raadsvergadering die wordt gehouden op donderdag  

22 juni 2017 vanaf 16.00 uur. 
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Het gaat om de volgende punten: 

 

8. Aanvraag onderwijshuisvesting basisschool de Twa-ikker Augustinusga 

9. Participatieverordening Gemeente Achtkarspelen 2017 

10. Beleidsplan Schulddienstverlening 2017 – 2020 

14. Proeftuin Noordoost Fryslân 

15. Startbesluit diverse bestemmingsplannen 

16. Gewijzigd vaststellen bestemmingsplan ‘Paardenfokkerij Warreboslaan nabij 

Surhuisterveen’ 

17. Ontwerp Verordening geurhinder en veehouderij, gebied Harkema-Drogeham 

18. Ontwerpbegroting 2018 GR hûs en hiem 

19a. Moasje frjemd oan de oarder fan de dei fan de FNP oer takomst De Kûpe 

 

Agendapunt 7 (Vaststellen jaarstukken 2016 en bestemmen rekeningresultaat) wordt, 

zoals bij de vaststelling van de agenda is aangegeven, behandeld in de 

raadsvergadering van 13 juli 2017. 

 

 Sluiting 
 

De voorzitter sluit de vergadering om 23.22 uur. 

 

 

 

Aldus vastgesteld in de openbare vergadering 

van de raad van 13 juli 2017. 
 
 
 

griffier, voorzitter, 

mw. J. van Hoppe MPM G. Gerbrandy 

 

 

 

 

 


